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Abstract 
   The development of advanced oxidation procedures for the treatment of water 

contaminated with organic matters is an attempt to take advantage of the non-selectivity 

and rapidity of hydroxyl radicals OH° reaction. 

   This work deals with the application of a class of AOP: heterogeneous photocatalysis, 

for degradation of Basic Blue (BB41). This study is carried out in a photocatalytic reactor 

with artificial light on a semi-pilot scale in the presence of a photocatalyst: titanium 

dioxide, Degussa (TiO2:P25). 

   The application of the experimental design method on the reactor allowed us to optimize 

and model the photocatalytic degradation of Basic Blue and to evaluate the influence of 

the four parameters which are: the initial concentration of the dye, the concentration of 

TiO2, the recirculation rate and the reaction time. They also allowed us to define the 

optimum conditions for achieving a maximum discoloration rate of 0.93 g / L for TiO2, 10 

mg / L for BB41, 300 L / h for the recirculation flow rate and a reaction time Equal to 120 

minutes. Under these conditions, photocatalysis is capable of efficiently degrading the dye 

with a degree of discoloration of 81.68%. 
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 الملخص
لمعالجة المياه الملوثة بالمواد العضوية، هو محاولة للاستفادة من عدم الانتقائية  تطوير طرق الأكسدة المتقدمةان 

 .°OHالهيدروكسيللجذور والاستجابة

أجريت  دوق الأساسي تدريجيا.الأزرق لإزالة متجانسة  ضوئي غير تحفيز : وهي  POAانجاز عملية منيتضمن هذا العمل 

ضوئي: ثاني أكسيد التيتانيوم،  حافزهذه الدراسة في مفاعل ضوئي مع الضوء الاصطناعي لحجم شبه التجريبي في وجود 

 .P252(TiO:(52ديغوسا

 هي:الأربعة التي العوامل الأزرق الأساسي وتقييم تأثير  إزالةتحسين بالمفاعل سمح لنا  التجريبي المخططتطبيق طريقة 

تحديد لنا أيضا ب سمح التجربة.زمن معدل التدفق إعادة تدوير و التيتانيوم،تركيز الأولي من الصبغة، وتركيز ثاني أكسيد 

 سا/ل BB41[ ،300[من  ل /ملغ10، ]2OiT[من  ل/غ 0..3هي: والقصوى  التلاشيلات الظروف المثلى لتحقيق معد

الصبغة إزالة ضوئي قادر على التحفيز الدقيقة. في ظل هذه الظروف،  053 من الزمن تقدر بفترة في لمعدل إعادة تدوير 

 ٪80.18ن يمعدل تلوب

 
 
 
 
 

 : الكلمات المفتاحية
  (BB41).الأزرق الأساسي),2TiO(ثاني أكسيد التيتانيوم,التحفيز الضوئي: ,الهيدروكسيل (POA) ,طرق الأكسدة المتقدمة

 
 
 
 


